
Besvarelse af spørgsmål nr. 401 (Alm. del), som Sundhedsudvalget
har stillet til ministeren for sundhed og forebyggelse den 24. marts 
2009. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karen Klindt (S).

Spørgsmål 401:
"Ministeren bedes kommentere et forslag om, at staten vederlagsfrit overtager de 
nedlagte sygehusbygninger m.v. mod at staten så sikrer den fulde finansiering af 
Ekspertpanelets anbefalinger."

Svar:
Det er væsentligt at sikre reel finansiering af de kommende investeringer. Regerin-
gen har åbnet for, at provenuet fra salg af nedlagte sygehusbygninger efter konkret 
vurdering kan indgå i den konkrete finansiering af et projekt. Det forudsætter en 
låneadgang, da salget af de nedlagte bygninger typisk først vil ske om et antal år, 
når nybyggeriet er færdigt og kan ibrugtages. Det er derfor vigtigt at sikre, at belå-
ningen ikke ligger ud over det, som i sidste ende kan realiseres som salgsprovenu. 
Derfor er det meldt ud, at belåningen vil skulle udmåles meget forsigtigt, under 
hensyntagen til bl.a. usikkerheden som følge af, at en afhændelse ligger mange år 
fremme i tiden, at den alternative anvendelse af sygehusbygninger kan vise sig 
vanskelig, og at der kan være bindinger/klausuler på ejendommene, f.eks. om of-
fentlig anvendelse, fredning, forurening eller tilbagekøb. 
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